
PROTOKÓŁ Nr XI/2019

z sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  26 czerwca 2019 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  16 5 5 .
Przewodniczyła:  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar – Przewodnicząca Rady Gminy.
Ustawowy skład rady: 15 radnych.
Obecnych: 13 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecni:  radna Krystyna Zwalińska,  radny Sławomir  Matuszewski.
Ponadto w sesji  udział  wzięli :
         1.  Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
         2.  Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
         3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         4.  Aleksander Krempeć – Dyrektor GOK
         5.  Józef Nowakowski  – Kierownik Referatu Gospodarki  Komunalnej
         6.  Anna Szypułowska-Stasiuk – Radca Prawny
         7.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 83 do nr 90.

Ad  pkt  1.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar
dokonała  otwarcia  XI  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum,  przy
którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały rada gminy.

Ad  pkt  2.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
przystępujemy  do  przyjęcia  porządku  obrad  dzisiejszej  sesj i  rady  gminy.
Porządek  państwo  radni  i  sołtysi  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony  na
tablicach ogłoszeń i  zamieszczony w Biuletynie Informacji  Publicznej.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  XI  sesj i  Rady  Gminy  w/g
następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej sesji  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   5.  Informacja o planowanych remontach szkół.
   6.  Organizacja  zajęć dla  dzieci i  młodzieży w okresie wakacji .
   7.  Analiza planu remontów i budowy infrastruktury związanej ze zbiorowym
       zaopatrzeniem mieszkańców w wodę oraz odbiorem ścieków.
   8.  Debata nad Raportem Gminy Grunwald za 2018 rok.
   9.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia  wotum zaufania.
 10.  Ocena wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2018 rok.
 11.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok; 
       b)  w sprawie udzielenia absolutor ium Wójtowi Gminy;
       c)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na

1



           la ta 2019 – 2032;
       d)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok;
       e)  w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/45/2019  Gminy Grunwald z  siedzibą
           w Gierzwałdzie  z dnia 24 stycznia 2019 roku w sprawie wyłączenia
           Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II  w Mielnie z  Zespołu Szkolno –
           Przedszkolnego w Mielnie;
       f)  w sprawie nadania pierwszego statutu Szkole Podstawowej im.
           Władysława Jagieł ły w Stębarku;
       g)  w sprawie rozpatrzenia skargi radnego Ryszarda Bali  na działalność Wójta
           Gminy Grunwald.
 12.  Sprawozdanie Komisji  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego Rady
       Gminy z oceny stanu technicznego placów zabaw i  si łowni zewnętrznych.
 13.  Wolne wnioski i  informacje.
 14.  Interpelacje  i  zapytania.
 15.  Zamknięcie  sesji .

Ad  pkt  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej  sesj i
rady gminy.  Protokół  był  wyłożony do wglądu przy  l iście  obecności.  Znajduje  się
w  biurze  rady.  Radni  protokół  otrzymali  na  e-maila.  Wnioskuję  o  przyjęcie
protokółu z X sesj i  rady gminy bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  X  sesji  Rady
Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  obrad dzisiejszej  sesji  dotyczy  sprawozdania  wójta  z  działalności  z
okresu między sesjami.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  szanowna  pani  przewodnicząca,
szanowni  państwo  radni,  sołtysi  i  mieszkańcy  Gminy  Grunwald  –  sprawozdanie
wójta  międzysesyjne w okresie od 30 maja do 26 czerwca 2019 roku.
W  ramach  rządowego  programu  rozwijania  szkolnej  infrastruktury  oraz
kompetencji  uczniów  i  nauczycieli  w  zakresie  technologii   informacyjno-
komunikacyjnych  na  lata  2017  –  2019  -  „Aktywna  tablica”  w  Gminie  Grunwald
ruszył  program.  Do  tej  pory  przeszkolono  nauczycieli  w  zakresie  wykorzystania
interaktywnej tabl icy.  
W dniu  25  czerwca  2019  roku  został  ogłoszony  konkurs  na  stanowisko  dyrektora
Szkoły  Podstawowej  im.  Mikołaja  Kopernika  w  Gierzwałdzie.  Termin  składania
ofert  upływa  w  dniu  10  l ipca  2019  roku  o  godzinie  15 0 0 .  Do  końca  maja  zostały
zatwierdzone  arkusze  organizacyjne  szkół  i  przedszkoli  wraz  z  oddziałami
przedszkolnymi.  
Od  5  czerwca  2019  do  24  czerwca  2019  wykaszano  trawy  w  następujących
miejscowościach;  Stębark,  Frygnowo,  Rychnowo,  Szczepankowo,  Grunwald,  na
cmentarzach,  przepompowniach,  hydroforniach,  przystankach,  boiskach,
oczyszczalniach ścieków. 
Do  końca  czerwca  będzie  ukończony  remont  pomieszczeń  socjalnych  dla
pogotowia ratunkowego. 
Wymieniono pompę w studni nr 1 w Grunwaldzie.  
Naprawiono  dach  budynku  świetl icy  w  Kitnowie  i  oczyszczono  rynny.
Przeczyszczono  kanalizację  w  miejscowościach  Mielno,  Grunwald,  Stębark  i
Gierzwałd.  
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Naprawiono ciągnik i  autobus dowożący dzieci do szkoły.
W trakcie  naprawy jest  ogrodzenie na „Orliku” w Gierzwałdzie.
Na  bieżąco  wywożone  są  ścieki  ze  zbiorników  bezodpływowych.  Od  20  czerwca
rozpoczęliśmy czyszczenie zbiorników w oczyszczalni  ścieków w Zybułtowie.  
Ze  względu  na  złą  jakość  wody  rozpoczęl iśmy  płukanie  złóż  w  hydroforniach.
Wyremontowana  została  też  pompa  II  s topnia  w  stacji  uzdatniania  wody  w
Gierzwałdzie.  Wyremontowano  i  zamontowano  ściekomierz  w  oczyszczalni
ścieków w Gierzwałdzie.
Dnia  4  czerwca  oddano  do  użytku  nowo  wybudowaną  łazienkę  w  mieszkaniu
komunalnym w Pacółtówku. 
Od  dnia  10  czerwca  do  25  czerwca  rozstrzygnięto  przetargi  na  4  nieruchomości
gminne.  Uzyskano  następujące  kwoty  z  l icytacj i :  działka  257/23  -  31.761,73  zł
brutto,  działka  257/21  -  34.407,75  zł ,  działka  257/3  -  35.149,07,  działka  257/2  -
31.868,04  zł .  Łącznie  kwota  133.186,59  zł  brut to.  Pierwsze  akty  notarialne  będą
podpisane w najbliższy piątek 28 czerwca.  
Przetargów jako takich nie  było ogłaszanych.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Ja  mam
pytanie,  czy  informację  na  temat  kontroli  w  szkole  w  Gierzwałdzie  uzyskamy  w
tym punkcie  czy  w  następnym,  kiedy  będziemy  mówić  o  remontach  szkół?  Czy  w
ogóle jakakolwiek informacja na ten temat będzie?
Ja  składałem  wniosek  tydzień  temu  dotyczący  udzielenia  informacji  na  temat
stypendiów.  Takie  pytania  do  mnie  docierały  po  zakończeniu  roku  szkolnego.
Mieszkańcy  pytali  mnie  na  temat  kryter iów  i  zasad  przyznawania  stypendiów.
Złożyłem  więc  w  tej  sprawie  tydzień  temu  wniosek.  Do  tej  pory  nie  usłyszałem
jakichś  informacji  o  kryteriach.  Proszę  powiedzieć  czy  są  regulaminy  w  sprawie
przyznawania stypendiów uczniom szkół publicznych i  gdzie  są dostępne?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jeżel i  chodzi  o  pierwsze  pytanie,  nie
wiem o jaką kontrolę  chodzi?
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  o  kontroli  dowiedziałem  się  od  pana
radnego.  Oficjalnie  nie  wpłynęła  do  nas  informacja  w  tej  sprawie.  Myślę,  że  to
jest  kwest ia  czasu.  Jeżeli  są  kontrole  planowane,  takie  protokoły  wpływają  do
Urzędu. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  jeszcze  dwa  słowa  do  tego  co  pan  sekretarz
powiedział .  Panie  sekretarzu  był  taki  zwyczaj  wprowadzony  kilka  la t  temu,  że
protokoły  z  kontrol i  zewnętrznych   i  wewnętrznych  publikowane  były  na  stronie
BIP  w  odpowiedniej  zakładce,  kontrole  zewnętrzne  i  wewnętrzne.  Gdyby  ten
protokół  z  Kuratorium  Oświaty  wpłynął  do  pana,  ja  bym  prosił ,  żeby  zamieścić
go w takiej  formie,  w jakiej  będzie przesłany.
Sekretarz Gminy – pan Jan Sokołowski – tak będzie.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  będzie  zamieszczony.  Jeżeli  chodzi  o
drugie  pytanie,  s typendia,  to  dokumenty  o  jakie  pan  pytał  są  zamieszczone  na
BIP.  Tam  można  wejść,  tam  gdzie  są  interpelacje  i  zapytania,  tam  są  też  już
odpowiedzi udzielone.  
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  to informacja o planowanych remontach szkół.  
Informację taką sekretarz gminy przedstawił nam na posiedzeniu komisj i .  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  informację  przedstawioną  na  komisjach  do
wiadomości.  
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Ad  pkt  6.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  naszych  obrad  dotyczy  organizacji  zajęć  dla  dzieci  i  młodzieży  w
okresie  wakacji .  Temat był przedstawiony na komisj i  przez pana dyrektora GOK. 
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących się nie  było przyjęła  do wiadomości  informację przedstawioną na
komisjach.  

Ad  pkt  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  dotyczy analizy  planu remontów i  budowy infrastruktury  związanej
ze zbiorowym zaopatrzeniem mieszkańców w wodę oraz odbiorem ścieków. 
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski  –  od  niedawna  tu  jestem.  Jestem  od
piątego  tego  miesiąca  kierownikiem  gospodarki  komunalnej.  Z  wykształcenia
jestem  inżynierem  ochrony  środowiska  i  niestety  bardzo  mi  leży  na  sercu
ekologia.  
Proszę  państwa  to  co  zastałem,  to  jest  bomba  ekologiczna.  Na  tym  wozie
jedziemy wszyscy,  ja  też  jak  tu  jestem.  Muszę  to  przedstawić,  powiedzieć.  Jeżel i
jest  tak,  że  oczyszczalnia  w  Zybułtowie  nie  pracuje,  od  krat,  które  nie  były
sprawne,  to  nie  od  roku  ale  przynajmniej  od  10  lat .  Piaskownik  nigdy  nie  był
załączony.  Piasku  jest  pełno.  Robimy  wszystko,  żeby  to  ratować.  Mało  tego
frakcje  stałe  dostały  się  do  osadu  czynnego,  do  biologii .  Tego  się  nigdy  nie
oczyści.  Każdy  zbiornik  ma  po  70  m 3 .  Nie  wiem  co  z  tym  zrobić.  Oczyszczalnia
na  dzień  dzisiejszy,  to  co  wprowadza  to  i  wyprowadza.  Przy  każdej  kontrol i  będą
kary  i  to  duże  kary.  Nie  wiem  jak  z  tego  wybrniemy,  bo  to  nie  jest  takie  proste
dlatego,  że  osad  czynny,  biologia,  żeby  zadziałała,  trzeba  to  oczyścić
mechanicznie.  Mechanicznie  te  urządzenia  nie  działają.  Nie  były  sprawne  od  10
lat .  Nie  wiem  jak  to  się  stało.  Czas  już  myśleć  o  tym,  żeby  ją  rozbudować,
zmodernizować.  Osadów  na  tej  oczyszczalni  jest  bardzo  dużo.  Również  jest
bardzo  dużo  osadów  na  oczyszczalni  w  Gierzwałdzie.  Tysiąc  metrów
sześciennych  osadów  zalega  od  dziesięciu  la t .  Osady  można  magazynować  do  3
lat .  Będą za  to  potężne  kary.  W Gierzwałdzie  jest  odpływ w miarę   dobry  i  trzeba
cieszyć  się  z  tego  względu.  Trzeba  się  cieszyć,  że  tu  nie  ma  biogenów,  chodzi  o
azot i  fosfor nigdy byśmy nie oczyści li  na tych ściekach, które dopływają.  Nie ma
kontrol i  dowożonych  ścieków.  Ta  oczyszczalnia  jest  za  mała,  żeby  przyjąć  ścieki
dowożone.  Może  10%  do  ilości,  którą  oczyszczalnia  może  przerobić.  Te
oczyszczalnie  mają  po  200  metrów.  Tak  że  naprawdę  głośno  powiem,  to  jest
bomba ekologiczna.  
Przepompownie  –  pompy  w  opłakanym  stanie.  Może  ze  2,  3  które  są  w  dobrym
stanie.  Powinno  być  w  każdej  przepompowni  po  dwie  pompy,  jest  po  jednej.  One
pracują  naprawdę,  trzeba  się  modlić,  żeby  tylko  one  podały  ścieki  do
oczyszczalni.  Wracając  do  wody,  to  jest  tragedia.  Zadaniem  gminy  jest
odprowadzenie  ścieków  i  dostarczenie  wody  dobrej  jakości.  W Wodzie  jest  dużo
żelaza,  nadmanganianu,  pojawia  się  bakteria  koli ,  dlatego  że  te  złoża  są  do
wymiany. 
Hydrofornie  również  są  do  remontu.  Teraz  wymieniłem  pompę  w  Grunwaldzie.
Sito  w  tych  rurach  jest ,  które  podają  wodę.  My  to  pi jemy  wszyscy.  Nie  można
dopuścić  do  tego  stanu.  Ja  wiem,  że  ważne  jest  koszenie  traw,  i td. ,  a le
najważniejsze  jest  dostarczenie  wody  i  odprowadzenie  ścieków  i  utylizacja  tego
wszystkiego.  Jeżeli  tego  nie  zrobimy,  to  te j  gminy  nie  ma.  A  mówię,  mam
doświadczenie,  pracowałem  ponad  30  lat  na  oczyszczalniach.  Nie  wiem  kiedy,
dlaczego  tak  to  się  stało,  że  nie  było  nad  tym  kontroli .  To  nie  jest  z  roku  tylko
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kupę  lat  do  tyłu.  Ja  myślę,  że  zaproszę  państwa  na  wycieczkę  krajoznawczą,
żebyście  zobaczyli  te  obiekty.  Tak  u  siebie  robiłem.  Radni  zobaczyli
oczyszczalnię  w  Olsztynku,  dopiero  dotarło  do  nich,  oczyszczalnia  była
zmodernizowana  i  była  najlepsza  w  województwie.  Wycieczki  wszystkie
przyjeżdżały  oglądać  jak  to  wygląda,  jak  można  oczyszczać  ścieki.  Trzeba  to
wszystko  od  początku  oczyścić.  Zrobić  trzeba  urządzenia.  Dmuchawy  nie  dają
rady,  żeby napowietrzyć te ścieki.  
Z drugiej  s trony edukacja w szkołach, powinna być u dzieci.  To co się wrzuca
do  kanalizacji  to  woła  o  pomstę  do  nieba.  To  co  się  wyciąga  z  kanalizacj i ,  tego
nie  powinno  być.  Żadnych  frakcj i  s tałych,  żeby  się  żużel  znajdował,  żeby  się
różne ubrania znajdowały w kanalizacji .  To co ja  widzę,  to  przeraża.  Powinna być
edukacja.  Już od dzieci  zacząć i  wtedy to zacznie funkcjonować.  Teraz jest  fajnie,
bo  można  wszystko  puścić.  Nie  można  tego  wszystkiego  puścić.  Oczyszczalnia
nie  jest  z  gumy.  Ma  swoje  parametry.  To  są  zbiorniki  po  to,  żeby  zatrzymać  ten
czas,  proces,  żeby  to  można  było  rozłożyć.  Inaczej  nie  dadzą  rady.  Nie  będzie
tlenu,  nie  będzie warunków beztlenowych,  nie  będzie oczyszczenia.  To się  nie  da.
Nie  wiem  w  jakim  kierunku  pójdziemy,  bo  naprawdę  to  jest  na  gwałt ,  na  szybko
trzeba  coś  zrobić.  Teraz  w  Gierzwałdzie  było  robione.  Dwa  tysiące  ludzi  nie
miało  wody.  Wziąłem  człowieka,  który  przyszedł  i  to  naprawił,  ale  trzeba
pieniędzy,  bo  to  wszystko  trzeba  powymieniać.  Będzie  wtedy  bum  jak  nie
będziemy mieli  wody. Będzie bum jak nie  odprowadzimy ścieków. Musi być pełna
kontrola  i  też  nie  może  być  tak,  bo  sprawdzałem Pola  Grunwaldu.  Wodomierz  nie
był  odczytywany  od  lat .  4  tys.  m 3  poszło  w  kanał,  poszło  również  gdzieś  tam.
Gotówka  nie  przyszła.  Nie  ma  umowy  podpisanej.  To  jest  porażką.  To  jest  też
kradzież.  A  patrzę  na  toalety,  na  drzwiach  2,-  zł  za  łazienkę.  Ktoś  pobierał
pieniądze,  ale  nam  nie  płacił .  Tak  nie  może  być.  Również  tak  do  wszystkich
mieszkańców,  musimy  wiedzieć,  że  to  jest  dobro  woda.  Idziemy  w  kierunku
dwudziestego  pierwszego  wieku,  ale  też  muszą  być  opłaty.  My  z  naszej  strony
musimy  dostarczyć  wodę.  Gdzieś  to  schrzanil i  na  etapie  projektowania.  Musimy
dbać  o  mienie.  Ktoś  to  odebrał,  podpisał.  Gdzie  byli  ci  ludzie?  Gdzie  oni  są
teraz?  Wszyscy  za  to  zapłacimy.  To  będzie  porażką  dla  tej  gminy,  jeżel i  s ię  nie
obudzimy  i  szybko  tego  nie  zrobimy.  Nie  wiem  jak  to  się  dzieje,  że  tu  nie  ma
kontrol i .  Jak  by  była  kontrola,  te  obiekty  byłyby  zamknięte.  Tak  samo  i  z  wodą.
Te  osady  które  są,  jak  zobaczycie,  i le  tych  osadów  jest ,  to  trzeba  wszystko
zrobić.  Trzeba  wszystko  zrobić,  żeby  tych  osadów  nie  było,  ale  1.000  m 3  to  jest
masa  tych  osadów.  Kto  pozwoli ł  na  zwożenie  odchodów  ludzkich  z  Pól
Grunwaldu.  Żadna  złotówka  nie  wpłynęła  i  to  leży,  frakcje  stałe,  folie,  różne
gumy,  i td.  Wszystko  to  jest  w  tych  lagunach.  Ja  tego  nie  zutylizuję.  To  jest  z  10
lat .  Ktoś  to  pozwoli ł ,  zrzucił  tam  i  to  kiśnie.  To  są  zbiorniki  zadaszone.  Trzeba
wszystko  rozbierać,  ale  kto  to  ruszy.  Pół  Gierzwałdu  będzie  musiało  w  maskach
chodzić.  Dobrze,  że teraz to  się  wstrzymało i  nie  będą przywożone.  Przywieźl i  do
Olsztyna,  to  powiedziałem,  raz  mogę wam przyjąć,  ale  nie  dziesięć.  To jest  masa,
która  się  nie  nadaje,  trzeba  rozcieńczyć  to,  oczyścić.  Na  takich  małych
oczyszczalniach,  ona  nie  przejmie.  Jednak  ktoś  złożył  to.  Nie  wiem  czy  za  to
jakaś  złotówka  wpłynęła.  Rękawy  zakasałem  i  będę  próbował  coś  tam  ratować,
robić.  Musimy  się  wziąć  wszyscy.  Jeżel i  będzie  wsparcie  od  was,  to  ja  to
wyprowadzę.  Ja  na  tych  rzeczach  się  znam.  Nie  dużym  nakładem,  ale  można  to
zrobić.  Najpierw  trzeba  oczyścić  te  wszystkie  zbiorniki.  Ekologia  musi  być,  bo
jak  wyciągamy  te  frakcje  stałe,  to  jest  porażka.  Również  mam  taką  prośbę,
szczególnie  do sołtysów. Ja jeżeli  dostaję  jakiś te lefon, staram się  to zreal izować,
zrobić,  ale  naprawdę musicie  wiedzieć,  że  teraz najważniejsza  dla  mnie jest  woda
i  ścieki.  Resztę  spraw  wykonam  w  późniejszym  etapie.  Nie  można,  bo  to  jest
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ważne,  żebyście  miel i  wodę.  Dla  mnie  to  jest  najważniejsza  sprawa.
Najważniejsza  sprawa  dla  mnie,  żebyśmy  miel i  wodę  dobrej  jakości  i
odpowiednią i lość ścieków zutyl izowanych.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  pan  robił
kalkulację  odnośnie  środków,  które  będą  potrzebne  jak  to  się  mówi  na  wczoraj,
żeby udało się  tą sytuację wyprostować?
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski  –  kupuję  rury,  nawet  wójt  nie  wie.
Wstawiam,  bo  to  jest  pilne.  Co  będę  mógł,  to  tak  będę  robił .  Później  jak  będą
większe  sprawy,  jakieś  dmuchawy,  to  na  dzień  dobry  potrzeba  przynajmniej  mieć
około  100  tys.  zł ,  żeby  te  dwie  oczyszczalnie  mogły  funkcjonować  i  te
hydrofornie  i  pompy  powymieniać.  Nie  ma  żadnej  w  zapasie.  Tamte  co  są,  to  są
stare.  Trzeba  ogarnąć  to  i  tą  bazę  doprowadzić  do  porządku.  Tego  złomu  jest
pełno a to się  do niczego nie nadaje.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo.  Problem
oczyszczalni  ścieków  i  ze  skutkami  nieoczyszczonych  ścieków,  zrzucanych  do
Marózki  i  do  innych  rzek  odbieram  niejako  bezpośrednio.  Jest  to  o  tyle  przykre,
że  nie  da  się  tego  zatrzymać.  Żadnej  tamy  się  nie  zbuduje,  kiedy  ścieki  płyną  do
rzeki  a  potem  jakby  do  jeziora.  Jeżeli  3  czy  4  lata  temu  zgłaszałem  problem  do
Inspekcj i  Ochrony  Środowiska,  zostałem  przez  byłego  wójta  okrzyknięty
donosicielem,  bo  tak  podchodził  do  problemu.  Wszystko  dusić  tutaj ,  zamykać
informacje  i  udawać,  że  nic  nie  śmierdzi.  Ale  to  niestety  śmierdzi.  To przy takich
upałach też jest  odczuwalne.  
Szanowni  państwo  ja  myślę,  że  dobrym  rozwiązaniem,  o  którym  tutaj  przed
chwilą  pan  Piasecki  pytał ,  byłoby  dać  panu  Nowakowskiemu  jakiś,  ale  niezbyt
odległy  czas,  żeby  skatalogował  te  najpi lniejsze  potrzeby  w  zakresie
usprawniania  czy  naprawy  tego,  co  przez  lata  było  zaniedbywane  przez
poprzedniego  wójta.  Żebyśmy  wiedzieli  po  podsumowaniu  półrocza  w  wykonaniu
budżetu,  co  nas  czeka  w  następnym  półroczu,  żeby  te  środki  można  było  w  taki
sposób  zagospodarować,  żeby  te  potrzeby  najpilniejsze,  ja  rozumiem,  że  na
wszystkie  dziury  nam  nie  wystarczy,  ale  najpilniejsze  potrzeby,  które  grożą  nam
sankcjami w postaci  jakichś  kar.  Kary w zakresie  ochrony środowiska są wysokie.
O tym też tutaj  pani skarbik mówiła przy okazji  emisj i  obligacji .  
Myślę,  że  panu  Nowakowskiemu  nie  wiele  czasu  potrzeba,  żeby  taką  informację
na  temat  najpi lniejszych  i  najważniejszych  potrzeb  przedstawił  i  ewentualnie  jak
to będzie wyglądało w kosztach.
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski  -  oczywiście  ja  takie  zestawienie
przygotuję.  Ja  nie  mam  czasu  na  zestawienia,  bo  od  razu  też  przeszedłem  do
działań  i  to  robię.  Niektóre  są  powymieniane  rury.  Nie  patrzę  na  koszty,  bo  dla
mnie  to  jest  ważne  dostarczenie  wody.  Jesteśmy w takim wieku,  ale  dzieci  nasze,
wnuki,  co  powiedzą,  że  nie  będą  mogły  wejść  do  jeziora,  bo  zanieczyszczone,
rzeka  będzie  martwa.   Już  trudno  znaleźć  jezioro  z  I  klasą,  to  można  policzyć  na
palcach  jednej  ręki.  Są   to  II  i  III  klasy.   Tak  są  zdegradowane  nasze  jeziora  i
rzeki,  że   jak  ktoś  z  was  jest  wędkarzem,  to  może  zobaczyć  jak  wyglądają  ryby,
że mają czarne plamy.  To są zmiany nowotworowe. To jest  porażką.  
Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  panie  wójcie  ja
chciałam  spytać,  czy  w  związku  z  tym,  że  nie  jesteśmy  organizatorami  imprezy
grunwaldzkiej  czy ktokolwiek zwracał się do pana  z prośbą o zawarcie umowy na
dostarczanie wody?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie.  Do  dnia  dzisiejszego  nie  było
zgłoszenia.  Wysłaliśmy wezwanie do podpisania  umowy dla  muzeum. Odpowiedzi
jeszcze żadnej  nie ma.  Czekamy. 
Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar – informację pana
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Nowakowskiego  przyjmujemy  z  prośba,  żeby  nam  przedstawił  przyszłe  koszty,
które nas po prostu czekają i  musimy ponieść.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  8.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  obrad  dotyczy debaty nad raportem  Gminy Grunwald za rok 2018.
Temat   był  rozpatrywany  na  posiedzeniu  komisji .  Dyskusja  była  jaka  była.  W tej
chwil i  otwieram dyskusję,  debatę nad przedstawionym mater iałem. 
Radna –  pani  Ewa Bawolska –  ja  przygotowałam sobie  taką  dłuższą  wypowiedź.
Spisałam te  wszystkie  uwagi,  które  mam  do  raportu.  Jednak  spróbuję  streścić  te
wątki,  te  moje  myśl i .  Przede  wszystkim  chciałam  podkreślić,   że  nasza  debata
miała  być  debatą  nad  samym  raportem  a  nie  o  stanie,  gdyż  to  przez  to  jak  pan
wójt  przedstawił  stan gminy możemy udziel ić  mu wotum zaufania.  
Brakuje  mi  w  raporcie  wielu  rzeczy.   Tak  oceniając  najogólniej ,  najkrócej  raport
o  stanie  gminy  został  przedstawiony  przez  pana  wójta  jako  dobry  mater iał  do
podjęcia  dyskusji  o  stanie  gminy  na  koniec  której  ustal i l ibyśmy  co  się  w  roku
2018  udało,  co  poszło  nie  tak,  co  warto  kontynuować,  bo  jest  konieczne  albo
zacząć.  Nasza  debata  zgodnie  z  ostatnim zdaniem ust.  4  art .  28aa  mówi,  wskazuje
wyraźnie,  że  ma  odbyć  się  nad  raportem o  stanie  gminy  a  nie  nad  stanem  gminy.
Jest  kilka rzeczy które składają  się na tą  moją ocenę jednak negatywną.
Najpi lniejszą rzeczą jaką jest  to,  co próbowałam sugerować, rozmawiać,  że jest  to
zbiór  danych.  Nie  jest  on  przedstawiony  a  nie  są  wyłuszczone  przyczyny  takiego
stanu  ani   jakieś  środki  zaradcze.  W  raporcie  gminy  opisy  nie  są  odniesione  w
żaden  sposób  do  strategii  rozwiązywania  problemów  społecznych  czy  realizacji
strategii  rozwoju  społeczno-gospodarczego.   Tam  są  pokazane  obszary  gdzie
wskazując te  działania,  odnosząc do tych obszarów wskazanych w strategii  można
by było  zobaczyć w którym miejscu rozwoju  jesteśmy.   Jak daleko nam do ideału.
Brakuje tego.  Tutaj  pan kierownik Nowakowski  powiedział  o temacie,  który sobie
również  zaznaczyłam,  ale  nie  będę  powtarzać.  Właśnie  takiej  oceny
spodziewałam  się  w  raporcie,że  będzie  tam  napisane,  że  to  i  to  jest  źle,  że
potrzebujemy tyle  i  tyle  na  zrealizowanie  tego.  Dobrze  jest  opisany dział  oświata
i  kultura,  świetnie  o  pomocy  społecznej  mimo  jednak  tego,  że  nie  są  porównane
do  strategi i .  Cały  czas  będę  to  podkreślać.  Przy  dziale  oświata  i  kultura
zastanawia  mnie  taki  temat  jak  godziny  pracy  biblioteki,  mała  l iczba  osób  tam
zatrudnionych  i  zasadność  istnienia  dwóch  osobnych  instytucj i  kultury.  Godziny
pracy  bibl ioteki  od  7 0 0  do  15 0 0  czy  od  8 0 0  do  16 0 0  to   według  mnie  swoiste
nieporozumienie.  Powinna  pracować  przynajmniej  do  18 0 0  tak  jak  gdzie  indziej
się  dzieje.  Jedna  osoba  zatrudniona  w  bibl iotece,  która  ma  wykonywać   takie
działania  jak  kierowanie,  dbałość  o  księgozbiór,  praca  bibl ioteczna  z  dziećmi  a
jeszcze  się  oczekuje,  żeby  stworzyła  katalog  online  księgozbiorów,  trudno  sobie
wyobrazić,  że  można  to  wszystko  objąć  jedną  parą  rąk.  Wydaje  mi  się,  że
połączenie tych obu instytucji  mogłoby przynieść rozwiązanie problemów obu.
Program  azbest  –  mamy  zgodnie  z  ustawą  do  2032  roku  a  więc  w  ciągu  13  lat
pozbyć  się  pokryć  dachowych  wykonanych  z  azbestu.  W  raporcie  podane
informacje,  które  niestety  z  powodu  niefortunnego  postawienia  przecinka  nie
potraf ię  prawidłowo  odczytać.  Czy  to  są  2,218  m 2  czy   raczej  2.218  m 2 .  W
raporcie  jest  błąd.  Jest  2,218  m 2 ,  winno  być  2.218  m 2 .  Ale  pomijając  ten  temat,
nie  ma w raporcie  informacji  o  tym,  i le  mamy takich dachów do wymiany.  A więc
jaka  jest  skala  tego  problemu.  Bardzo  istotne  widzę  problemy  wynikające  dla
mnie  z  zestawienia  jakie  pokazuje  się  w  OSP.  Dane  tam  zawarte  pokazują,  że  z
roku  na  rok  wzrasta  l iczba  pożarów  z  24  w  2017  na  53  w  2018.  Wszystko  co
pokazują  dalsze  dane,  wynika  z  wypalania  traw  z  8  do  23  wzrosły.  Pali ły  się
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sadze  w  przewodach  kominowych  z  4  do  16.  Znowu  ta  sama  uwaga,  jak  gdyby
brak  refleksji  i  brak  oceny  tych  danych.  Choćby  zarysowania  jakiegoś  planu
działania.  A  konieczne  są  tutaj  działania  takie,  które  będą  wpływały  na
podniesienie  świadomości  przeciwpożarowej.  Może  konkursy,  edukacja,
profilaktyka,  może  sprawdzenie  czy  zostały  wykonane  przeglądy  kominiarskie.
Zaniedbaliśmy  sprawę  porządków  w  gminie.  Zaniedbaliśmy  również  sprawę
bezpieczeństwa przeciwpożarowego.  Właśnie przez tą małą profilaktykę.  Tutaj s ię
odniosę  w  stronę  pana  Nowakowskiego.  Właśnie  to  co  pan  powiedział ,  że  są  to
tematy  które  się  nawarstwiały  i  skutkują  takim  a  nie  innym  stanem.
Społeczeństwo  obywatelskie  buduje  się  poprzez  inspirowanie  działań  oddolnych
mieszkańców.  W  tym  działaniu  na  który  gmina  ma  ogromny  wpływ  jest  fundusz
sołecki.   Został  on  przedstawiony  poprzez  wymienienie  zadań.  Brak  jest  w
raporcie  porównania  do  kwoty  zaplanowanej.  Dalej  brak  informacji  o  faktycznym
zaangażowaniu  mieszkańców  w  realizację.  To  jest  trochę  za  mało,  żeby  zbadać
czy te  społeczeństwo nasze  dzięki  funduszowi się  rozwija  czy nie.  Brakuje  mi  też
również  pani  skarbnik  takich  danych  w odniesieniu  do  tej  kwoty  370  tys.  zł ,  jaką
kwotę  otrzymała  gmina  w  ramach  refinansowania  ze  szczebla  wyższego
administracji .   Bardzo  takie  dobre,  pozytywne  informacje  są  zawarte  w
sprawozdaniu  z  real izacji  projektu  przez  instytucje  oświaty  i  kultury  jak  również
GOPS.  Te  działania  podejmowane  są  przez  urząd  i  na  koniec  granty  sołeckie.  To
także  realne,  namacalne  przykłady  możliwości  pobudzania  społeczności
obywatelskiej .  Świetnie,  że  zaistniały,  to  są  rzeczy,  które  myślę  powinniśmy
kontynuować  i  rozwijać.  W  raporcie  na  pewno  nie  ma,  nie  odniesiono  się  do
programów  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi,  jaka  była  jego
realizacja.  Jest  to taka dziedzina,  która właśnie w strategii  rozwoju społeczno-
gospodarczego  stanowi  jeden  z  pięciu  obszarów,  które  mogłyby  być  szansą  na
wyjście  z zapaści.  W strategii  działania nie kierujemy się strategią.  Nie rozumiem
po  co  ją  mamy.   Nie  poruszono  programu  ochrony  zwierząt.  Brak  jest  danych  o
pomnikach  przyrody,  ścieżkach  rowerowych,  agroturystyce  czy  atrakcjach
turystycznych.  Nie  podniesiono  również  tematu  promocji .  Co  pozostało  gminie  z
promocji  po  fakcie  całkowitego  przejęcia  organizacji  inscenizacj i  Bitwy  pod
Grunwaldem   przez  fundację  Grunwald.  Dlaczego  w  raporcie  nie  odniósł  się  pan
do  tej  kwestii .  Brak  jest  również  informacji  o  postępowaniach  sądowych  z
udziałem wójta  czy Urzędu Gminy.  To przecież także istotna część życia  gminy.
Proszę  państwa  jeżel i  raport  o  stanie  gminy  miał  być  tym,  co  wzbudzi,  wzmocni
zaufanie,  że  wójt  ma  pomysł  na  naszą  gminę,  zna  jej  bolączki,  umie
zaprezentować  jakiś  racjonalny  kierunek  działania,  to  ten  raport  dla  mnie  nie
spełnia  go.  Jest  po  prostu  zlepkiem  danych,  nie  poddanych  żadnej  ref leksji  bez
odniesienia  do  strategi i ,  bez  pomysłu  na  rozwiązanie  kilku  głównych  problemów.
Te  problemy,  ich  przyczyny  w  dokumencie  nie  zostały   zdefiniowane.  Tam  są
tylko suche cyfry.  Niestety panie wójcie ten raport  nie  budzi mojego zaufania.   
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  -   pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo.  W pełni
zgadzam  się  z  tymi  uwagami,  o  których  powiedziała  pani  radna  Bawolska.  Ze
swojej  strony  mogę  z  pewną  wyrozumiałością,   chciałem  powiedzieć,  że  raporty
są  pierwszy  raz  opracowywane  na  szczeblu  gminnym.  Nie  ma  jeszcze  jakiejś
praktyki,  która  by  podpowiadała  w  którą  stronę  te  raporty  mają  zmierzać,  w  jaki
sposób  powinny  być  opracowane.  Robimy  pierwsze  kroki,  raczkujemy.  Być  może
następny  raport  będzie  lepiej  opracowany,  również  uwzględni  te  uwagi,  które
tutaj  pani  Bawolska  przedstawiła.  Ja  oczywiście  w  tym  raporcie  też  dostrzegłem
kilka  błędów merytorycznych.  Dziwi  mnie  to,  że  na  przykład  przytacza  się  różne
dane dotyczące  i lości  lokal i  komunalnych.  Tutaj  w raporcie  jest  43.  Wystąpiłem z
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wnioskiem  o  przedstawienie  jak  rozliczani  są   lokatorzy  tych  lokali ,  to  są  42
lokale,  a le to  jest  drobiazg.  Chociaż jak sądzę,  przygotowywała ta sama osoba.  
Proszę  państwa  sam  raport  jako  opracowanie  jest  dość  krótki.  Natomiast  do  tego
raportu zostały doklejone,  rozbudowane załączniki  dotyczące działalności GOPS i
GOK.  One  po  prostu  żywcem zostały  spięte  razem z  tym raportem.  Myślę,  że  nie
ma  aż  takiej  potrzeby,  żeby  informować,  co  w  jakiej  świet l icy  się  wydarzyło,  i lu
w tym brało  udział  uczestników.   To raczej  powinna  być  informacja  syntetyczna  i
oceniająca  jak  te  świet l ice  działają.  W  jakim  zakresie  powinna  iść  działalność
tych  świetl ic.  Jakie  są  ich  główne  zadania,  główne  problemy.  To  są  rzeczy  które
powinny  być  w  takiej  skróconej  wersji  jednak  przedstawione.  Sądzę,  że  kolejne
raporty  będą  miały  mniej  takich  błędów a  więcej  informacji  dotyczących tego  jak
gmina w danym roku funkcjonowała.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  odnośnie  tego  co  pan  Ryszard  powiedział ,  to  ja
chciałabym  zauważyć  właśnie,  że  w  tej  ustawie  w  tym  artykule  ust .  2  mówi,  że
raport  obejmuje  podsumowanie  działalności  wójta  w  roku  poprzednim,  w
szczególności  realizację  poli tyk,  programów  i  strategi i ,  uchwał  rady  gminy  i
budżetu  obywatelskiego.   W  szczególności  real izację  polityk,  programów  i
strategii .  Na  te  3  elementy  chciałam  jeszcze  raz  zwrócić  uwagę,  bez  odniesienia
się  do  tych  głównych  założeń,  dokumentów  programowych  raport  nie  spełnia
ustawowego założenia.  
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
przystąpimy  do  kolejnego  punktu  –  udzielenia  Wójtowi  Gminy  Grunwald  wotum
zaufania.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały w sprawie udzielenia  Wójtowi Gminy Grunwald wotum zaufania  .
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  10  głosami  za,  przy  3  głosach  przeciw
(radna  Ewa  Bawolska,  Iwona  Stanka,  radny  Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się
nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XI/83/2019  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy
Grunwald wotum zaufania.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  dziękuję  te j  mądrzejszej  części  rady
gminy za udzielenie wotum zaufania.  Natomiast do pani  Bawolskiej  chciałbym się
odnieść.  „Art.  28aa  ust .  1.  Wójt  co  roku  do  dnia  31  maja  przedstawia  radzie
raport  o  stanie  gminy.”  Nic  więcej  nie  mówi.  Zgodnie  z  tym,  byl iśmy  na
szkoleniu,  pani  Warmińska  świadkiem,  każdy  raport  nie  zależnie  jak  on  będzie
zbudowany  w tym roku  przedstawiony  radzie  jest  właściwy.  Natomiast  te  zarzuty
wszystkie,  które  pani  kierowała  w moją  stronę,  to  powinna  pani  sobie  przeczytać
punkt  „3.  Rada  gminy  może  określić  w  drodze  uchwały  szczegółowe  wymogi
dotyczące  raportu.”  Pani  tego  nie  zrobiła.  Miała  pani  okazję,  mogła  pani
powiedzieć,  to,  to i  to chcę.
Radny – pan Ryszard Bala – Pani  Przewodnicząca,  Szanowni Państwo.  To w jaki
sposób  pan  wójt  reaguje  na  przedstawione  uwagi  wydaje  mi  się  jest  przesadzone.
Rada  gminy  jest  od  tego,  żeby  oceniać  i  rada  taką  pracę  wykonała.  Pan  może  być
niezadowolony  z  tej  oceny.  Natomiast  ja  bym na  pana  miejscu  daleko  trzymał  się
od oceniania postawy radnych i  takiego nerwowego reagowania.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałabym  wyrazić  swoje  niezadowolenie  ze
sposobu  w  jaki  pan  ocenił  moją  wypowiedź.  Uznanie  całej  tej  części  osób,  które
zagłosowały  za  wotum  zaufania  dla  pana  jako  grupy  mądrzejszej  stawia  mnie  po
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stronie  osób  niemądrych,  przez  co  uwłacza  mojej  osobie.  Nie  życzę  sobie  takich
epitetów.  Dziękuję.  
Przewodnicząca Rady Gminy – pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  nie chciałabym,
żeby na obradach sesj i  takie przykre słowa padały z  jednej  czy drugiej  s trony. 
 
Ad  pkt  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani   Cecylia  Lecewicz-Husar  –
przechodzimy  do  kolejnego  punktu  porządku  obrad.  Dotyczy  on  wykonania
budżetu  Gminy  Grunwald  za  rok  2018.  Temat  był  przedstawiany  na  posiedzeniu
komisj i .  Ten  temat  badała  komisja  rewizyjna.  Jest  opinia  komisji  rewizyjnej.  Był
wniosek komisj i  rewizyjnej  skierowany do RIO. Opinie są pozytywne.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  opinię
Komisji  Rewizyjnej  o  sprawozdaniu  finansowym gminy  za  2018  rok  i  wykonaniu
budżetu gminy za 2018 rok.
(Opinia  w załączeniu – zał.  nr 4).
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  wniosek
Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie  udzielenia  absolutorium
Wójtowi Gminy.
(Wniosek w załączeniu – zał.  nr 5).
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  Uchwałę
Nr  RIO.IV-0120-170/19 Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w
Olsztynie z dnia 06 czerwca 2019 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisj i
Rewizyjnej  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi
Gminy Grunwald z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).
Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  sprawozdanie  z
wykonania budżetu za 2018 rok rozpatrywaliśmy na posiedzeniach komisji .  
Radny –  Pan  Ryszard Bala  –  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo,  to  że  pan
wiceprzewodniczący  Piasecki  odczytał  opinię  Komisj i  Rewizyjnej  i  RIO na  temat
wykonanego  budżetu  2018  roku.  Dla  przypomnienia  kilka  informacji
statystycznych:  
-  dochody budżetu wykonano na poziomie 89%, 
-  wydatki  na poziomie 91%, 
-  dochody własne prawie 70%, 
-  dochody z innych źródeł też prawie 70%, 
-  dochody majątkowe 81%, 
-  dochody  ze  sprzedaży  i  dzierżawy  w  wysokości  17,7%.  Uzyskana  kwota  ze
sprzedaży i  dzierżawy mienia 184 tys.  zł .  
Proszę  państwa,  jeżel i  wykonuje  się  dochody  na  poziomie  90%,  to  można  sobie
zadać  pytanie,  czy  to  jest  zrealizowanie  tego,  co  zostało  zaplanowane.  W  jaki
sposób  każdy  z  nas  oceniłby  sytuację,  kiedy  pensja,  która  mu  się  należy  zgodnie
z  umową  wpływa  w  wysokości  90%.  Czy  byłby  z  tego  zadowolony  i  uznał,  że
dobrze,  że  taka  pensja  wpływa?  Ja  myślę,  że  te  dochody  w  90%  zrealizowane
miały  oczywiście  przełożenie  na  to,  że  wydatki  zostały  zrealizowane  również  w
90%,  bo  po  prostu  nie  było  skąd  wziąć  tych  środków.  10%  od  dochodów
trzydziestu  kilku  milionowych  to  jest  3  mln  zł .  Tyle  w  kasie  zabrakło  mimo,  że
wzięliśmy w ubiegłym roku kredyt  1,5 mln zł  mimo,  że wyemitowaliśmy za 2 mln
zł  obligacji  i  mimo,  że  na  następny rok  przełożone  zostały  wydatki  nieopłacone  z
budżetu 2018 roku. Wydaje mi się,  że brak powodów do tego, żebyśmy byli  z tego
faktu  zadowoleni.  Zadłużenie  gminy  na  koniec  roku  wynosiło  9.140  tys.  zł .
Pomijając  raty,  które  trzeba  spłacać,  bo  taka  jest  niestety  konieczność,  to
dochodzi  jeszcze  obsługa  tego zadłużenia:   376 tys.  z ł  odsetki  i  prawie 12 tys.  z ł
za  prowadzenie  rachunków.  Ze  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  możemy  się
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dowiedzieć  również,  że  nie  zrealizowano  dochody  z  tytułu  podatków  i  opłat  w
wysokości  1.662  mln  zł  oraz  z  tytułu  zaliczek  alimentacyjnych  1.236  mln.  zł .  Na
koniec  części  opisowej  sprawozdania  z  wykonania  budżetu,  który
przygotowywała  pani  skarbnik  Borkowska  jest  takie  zdanie  „Analizując
wykonanie  budżetu  Gminy  Grunwald  za  2018  rok  należy  stwierdzić,  iż  real izacja
budżetu przebiegała prawidłowo i  zgodnie z  planem.” 
Proszę  państwa  nie  wiem  czy  w  jakimś  kabarecie  znajdziecie  lepszy  żar t .
Szanowni  państwo  stało  się,  co  się  stało.  Mieszkańcy  w  listopadzie  zauważyli
dokąd  zmierza  ta  gmina  i  odesłali  na  zieloną  trawkę  poprzedniego  wójta.
Wydawać by się  mogło,  że buta,  arogancja,  zadufanie w sobie nie  mają racj i  bytu.
Myślę,  że mieszkańcy już pół  roku temu to  zrozumiel i .  Czy rada zrozumiała,  tego
nie  wiem. Zaraz  się  okaże.  W każdym razie  nie  ma tutaj  rzeczy stałych.  Wszystko
się  zmienia.  Może być  lepiej ,  może być  gorzej,  ale  ten  budżet  lepszym nie  będzie
jeżel i  uznamy  i  przegłosujemy,  że  wszystko  było  dobrze.  On  jest  jaki  jest .  On
pokazuje  nam  prawdę  o  sposobie  zarządzania  finansami  gminy,  o  sposobie
realizacji  przedsięwzięć,  które  były  zaplanowane.  Być  może  pewnym
wyjaśnieniem  sprawy  jest  to,  że  na  rok  2018,  na  rok  wyborczy  zostało  do  tego
budżetu  wprowadzonych tyle  zadań,  że  ten  budżet  po prostu  nie  był  w stanie  tego
znieść,  ale  od  tego  jest  proces  planowania,  żeby  równomiernie  w  całej  kadencji
rozkładać  obciążenia  finansowe a  nie  szukać  poparcia  elektoratu  inwestycjami  na
które po prostu nas nie stać.  
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  11.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
przechodzimy  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego za 2018 rok.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdaniu finansowego za 2018 rok.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy w głosowaniu  jawnym – 11 głosami  za,  przy  1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  1  głosie  wstrzymującym  (radna  Iwona  Stanka)  -  podjęła  uchwałę
Nr XI/84/2019 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał nr 7).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -  kolejny  punkt
porządku obrad dotyczy  udzielenia  absolutorium Wójtowi    Gminy.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 10 głosami za,  przy 1 głosie  przeciw (radny
Pan  Ryszard  Bala),  2  głosach  wstrzymujących  (radna  Ewa  Bawolska,  Iwona
Stanka)  –  podjęła  uchwałę  Nr  XI/85/2019  w  sprawie  udzielenia  absolutor ium
Wójtowi Gminy.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  serdecznie  chciałem  podziękować
radnym  za  podjęcie  właściwej  decyzji .  Jak  wiecie  państwo  to  absolutorium  to
tylko  za  jeden  miesiąc  jest  dla  mnie,  reszta  dla  poprzedniego  wójta.  Uważam,  że
wszystkie  uwagi,  które  były  kierowane,  to  należy  kierować  nie  do  mnie.  W
przyszłym  roku  jak  będę  miał  udzielane  absolutor ium,  to  wtedy  już  wszystko
przyjmę na siebie.  
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
naszych obrad dotyczy zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej na la ta 2019 –
2032. Z projektem uchwały zapoznal iśmy się  na posiedzeniach komisji .  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Arkadiusz Piasecki  odczytał projekt
uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald
na lata  2019 – 2032.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami za,  przeciwnych nie  było,  przy 1
glosie  wstrzymującym  (radny  Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr  XI/86/2019  w
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  la ta  2019
– 2032.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -  kolejny  punkt
naszych  obrad  dotyczy  zmian  w  budżecie  na  rok  bieżący.  Temat  został  nam
przybliżony na posiedzeniach komisj i .  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami za,  przeciwnych nie  było,  przy 1
głosie  wstrzymującym  (radny  Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr  XI/87/2019  w
sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 r.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
porządku  naszych  obrad  dotyczy  podjęcia  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały
Rady  Rminy  Grunwald  ze  stycznia  2019  roku  w  sprawie  wyłączenia  Szkoły
Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w Mielnie  z  Zespołu  Szkolno –  Przedszkolnego w
Mielnie.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  VI/45/2019  Rady  Gminy  Grunwald  z
siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  24  stycznia  2019  r.  w  sprawie  wyłączenia  Szkoły
Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w Mielnie  z  Zespołu  Szkolno –  Przedszkolnego w
Mielnie.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XI/68/2019  w  sprawie
uchylenia  uchwały  Nr  VI/45/2019  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w
Gierzwałdzie  z  dnia  24  stycznia  2019  r.  w  sprawie  wyłączenia  Szkoły
Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w Mielnie  z  Zespołu  Szkolno –  Przedszkolnego w
Mielnie.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 11).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
porządku  obrad  dotyczy  przyjęcia  statutu  Szkoły  Podstawowej  im.  Władysława
Jagiełły w Stębarku.  Sprawa była dyskutowana na posiedzeniu komisji .
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam uwagę.  W statucie  jest  zapisane,
że  w oddziale  przedszkolnym zatrudnia  się  pomoc  nauczyciela.  Czy  na  podstawie
tego  statutu  w  innych  szkołach  również  będą  zatrudnione  pomoce  nauczyciela  w
wymiarze 1 etatu na oddział?
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Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  ten  statut  dotyczy  szkoły
podstawowej  w  Stębarku.  Natomiast  statut  daje  możliwość  zatrudnienia.  Jeżeli
jest  tak jak pani  przeczytała,  to może zbyt  nieprecyzyjny jest  ten zapis.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -  „§  67.  ust .  1.  W oddziale  przedszkolnym
zatrudnia  się  pomoc  nauczyciela  (w  wymiarze  1  etatu  na  oddział) .”  Tutaj  zadania
pomocy nauczyciela są przedstawione.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  te  zadania  powinny  być  określone.
Natomiast  nie  wiem  czy  nie  zabrakło  tego  słowa  może.  Statut  nie  może  narzucać
już gotowych rozwiązań. 
Radna –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  żeby  później  nie  było  też  takiej  sytuacji ,
że  jeżeli  jest  zapis  w statucie.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  statut  daje  tą  możliwość  do  pracy,
wielu rzeczy, które dzieją się w szkole.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  rozumiem,  to  jest  pierwszy  statut  w
szkole.  Szkoła  i  tak  jeszcze  będzie  robiła  pewnie  zmiany  niejednokrotnie,  ale
może  na  to  zwrócić  uwagę,  na  niektóre  zapisy  dotyczące  zatrudnienia  asystenta
nauczyciela.  Teraz to jest  nauczyciel  wspomagający,  ale  to są takie niuanse.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałam  zaproponować,  abyśmy  tą  istotną
uwagę,  którą  zauważyła  pani  Małgorzata  Kamińska  –  radna,  żeby  wprowadzić  już
jako  poprawkę  do  tego  dokumentu,  bo  to  jest  bardzo  istotny  zapis.  Przegłosujmy
tą poprawkę i  przyjmijmy całą uchwałę.
Za wprowadzeniem poprawek do statutu głosowało 13 radnych.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  nadania  pierwszego  statutu  Szkole  Podstawowej  im.
Władysława Jagiełły w Stębarku.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XI/69/2019  w sprawie  nadania
pierwszego statutu Szkole Podstawowej im.  Władysława Jagiełły  w Stębarku.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 11).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
naszych  obrad  dotyczy  rozpatrzenia  skargi  radnego  Ryszarda  Bali  na  działalność
Wójta  Gminy  Grunwald.  Skarga  wpłynęła  od  radnego.  Była  rozpatrywana  przez
komisję  skarg  i  wniosków.  Też  zapoznal iśmy  się  ze  skargą  na  posiedzeniach
komisj i .  Nie ma powodu żeby przedstawiać od nowa. 
Radny –  pan Ryszard Bala  –  pani  przewodnicząca  ja  jestem odmiennego zdania.
Ponieważ są na tej  sali  osoby,  które  problemu nie  znają.  W związku z tym wydaje
się,  że  skarga  w  całej  treści  i  opinia  komisj i  powinny  być  przedstawione  tak  jak
zostały złożone.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kto  jest  za  tym
aby wniosek radnego Ryszarda Bali  został  przyjęty?
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca  to  nie  jest  mój  wniosek,  to
jest  moje prawo do przedstawienia mojej  skargi  na forum rady.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – pan Arkadiusz Piasecki  -  „ SKARGA 
Na  podstawie  art .  227,  w  powiązaniu  z  art .  229  pkt  3  ustawy  z  dnia  14  czerwca
1960  r.  Kodeks  postępowania  administracyjnego  (Dz.  U.  z  2000  r.  ,  Nr  98,  poz.
1071)  składam  do  Rady  Gminy  Grunwald  skargę  na  działania  Wójta  Gminy
Grunwald Pana Adama Szczepkowskiego.
Zarzucam Wójtowi Gminy Grunwald:
1.  utrudnianie działalności  radnego poprzez odmowę udostępnienia dokumentów
    na wniosek złożony ustnie.
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2. niepublikowanie petycji  składanych przez obywatel i  na stronie internetowej
    urzędu.
3.  niepublikowanie interpelacji  i  zapytań radnych na stronie internetowej gminy i
    w Biuletynie Informacji  Publicznej.
Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar – uzasadnienie
jest  na trzy strony. W związku z tym komisja skarg i  wniosków rozpatrywała
skargę.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  przepraszam  pani  przewodnicząca,  ja  widzę,  że
macie  opory  przed  przedstawieniem  całej  skargi  wraz  z  uzasadnieniem.  Proszę  o
udzielenie  mi  głosu.  Ja  to  uzasadnienie  przedstawię,  bo  same  zarzuty,  które  tutaj
odczytał  pan wiceprzewodniczący to jest  za mało.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -  proszę  bardzo,
niech czyta autor.  Niech przedstawi autor.  Udzielam głosu.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  jest  uzasadnienie  do  punktu  1  odmowy  na
wniosek złożony ustnie
„1.  W dniu 29 i  30 maja oraz 3 czerwca 2019 roku zwracałem się do Wójta Gminy
Grunwald Adama Szczepkowskiego o udostępnienie mi wydruku potwierdzającego
dokonanie  opłaty  podatku  od  darowizny  jaką  gmina  otrzymała  w  październiku
2018  roku.  Adam  Szczepkowski  odmówił  udostępnienia  wydruku,  za  każdym
razem żądając  ode  mnie  pisemnego  wniosku.  Na moją  prośbę  o  podanie  podstawy
prawnej  takiego  żądania  nie  udzieli ł  żadnej  konkretnej  odpowiedzi,  zasłaniając
się  potrzebą posiadania „podkładki”.
Ustawa z dnia 6 września 2001 r.  o dostępie  do informacji  publicznej stwierdza:
Art.  10.  1.  Informacja  publiczna,  która  nie  została  udostępniona  w  Biuletynie
Informacji  Publicznej  lub  centralnym  repozytorium,  jest  udostępniana  na
wniosek.
2.  Informacja  publiczna,  która  może  być  niezwłocznie  udostępniona,  jest
udostępniana w formie ustnej  lub pisemnej bez pisemnego wniosku.
Ponadto ustawa o samorządzie gminnym stwierdza:
Art.  24.  2.  W wykonywaniu  mandatu  radnego  radny  ma  prawo,  jeżel i  nie  narusza
to  dóbr  osobistych  innych  osób,  do  uzyskiwania  informacji  i  mater iałów,  wstępu
do  pomieszczeń,  w  których  znajdują  się  te  informacje  i  materiały,  oraz  wglądu  w
działalność urzędu gminy.
W  tej  sprawie  informacje  i  materiały,  o  które  występowałem  można  było
wydrukować  bezpośrednio  z  komputera,  gdyż  potwierdzenia  dokonania
przelewów prowadzone są w systemie informatycznym.
Swoim  działaniem  wójt  Adam  Szczepkowski  utrudnia  mi  sprawowanie  mandatu
radnego.”
Uzasadnienie do 2 punktu na podstawie ustawy o petycjach składanych przez
obywateli .
„2.Ustawa z dnia 11 l ipca 2014 r.  o petycjach nakazuje w
Art.  8.  1.  Na stronie  internetowej  podmiotu  rozpatrującego  petycję  lub  urzędu  go
obsługującego niezwłocznie zamieszcza się informację zawierającą odwzorowanie
cyfrowe  (skan)  petycji ,  datę  jej  złożenia  oraz  –  w  przypadku  wyrażenia  zgody,  o
której  mowa  w  art .  4  ust .  3  –  imię  i  nazwisko  albo  nazwę  podmiotu  wnoszącego
petycję  lub podmiotu,  w interesie którego petycja jest  składana.  
2.  Informacja,  o  której  mowa  w  ust.  1,  jest  niezwłocznie  aktualizowana  o  dane
dotyczące  przebiegu  postępowania,  w  szczególności  dotyczące  zasięganych
opini i ,  przewidywanego terminu oraz sposobu załatwienia petycji .
W  Biuletynie  Informacji  Publicznej  gminy  Grunwald  zamieszczone  są  dwie
petycje:
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1)  Petycja  w  sprawie  dalszego  funkcjonowania  przedszkola  Gierzwałd  -  Fil ia
Stębark.  
2) Petycja w sprawie remontu i  budowy drogi  gminnej  w Mielnie.
Obie  petycje  nie  mają  żadnych  innych  informacji  i  dokumentów  na  temat
przebiegu postępowania.  
Ponadto wójt  od chwili  objęcia urzędu,  t j .  od dnia 22.11.2018 roku kilkakrotnie
informował  radnych  i  mieszkańców,  że  wpłynęły  do  niego  petycje.  Mimo
obowiązku  wynikającego  z  ustawy  nie  zostały  one  (z  wyjątkiem  jednej)
zamieszczone na stronie internetowej.
Takie  zaniechanie  ogranicza  wiedzę  autorów  petycji  oraz  podmiotów  i  osób  w
imieniu których występują o stanie  realizacji  ich postulatów.”
Uzasadnienie  do  trzeciego  zarzutu  dotyczącego  niepublikowania  interpelacj i  i
zapytań radnych.
„3.  Ustawa z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie gminnym określa:
Art.  24.  7.  Treść  interpelacj i  i  zapytań  oraz  udzielonych  odpowiedzi  podawana
jest  do  publicznej  wiadomości  poprzez  niezwłoczną  publikację  w  Biuletynie
Informacji  Publicznej  i  na  stronie  internetowej  gminy  oraz  w  inny  sposób
zwyczajowo przyjęty.
Interpelacja  to  przysługujący  z  mocy  ustawy  o  samorządzie  gminy  oraz  statutu
środek  kontrolno-interwencyjny,  za  pomocą  którego  radny  ma  prawo domagać  się
określonych  działań,  w  tym  udzielenia  informacji  na  interesujący  go  temat.
Ustawodawca nakazując  publikację  interpelacj i  i  zapytań  oraz  udzielonych  na  nie
odpowiedzi  –  podkreśla  znaczenie problemu kontroli  organu wykonawczego przez
radnych.  Publikacja  pozwala  upowszechnić  wiedzę  wśród  mieszkańców  na  temat
działań  radnych  oraz  zgłaszanych  problemów  i  zajętego  w  tych  sprawach
stanowiska  przez  organ  wykonawczy.  Interpelacje  i  zapytania  stanowią  bowiem
jedną z form kontroli  organu wykonawczego sprawowanej przez radnego. 
Brak publikacji  interpelacj i  i  zapytań jest  naruszeniem obowiązku wynikającego z
przepisów prawa.  
Opisane  powyżej  postępowanie  wójta  dowodzi  lekceważenia  obowiązków
wynikających  z  ustaw  i  s tatutu.  Jest  zaprzeczeniem  zasady  jawności  i
transparentności  działania  organów  publicznych.  Utrudnia  poznanie  dokumentów
oraz  podstaw  podejmowanych  decyzj i  i  działań  organów  gminy,  a  to  z  kolei
utrudnia realizację  zadań i  obowiązków radnego.”
Pani  przewodnicząca  jeszcze  dwa  słowa.  W  wypowiedzi  odwołuję  się  do
wypowiedzi  wójta na sesjach.  
24  stycznia  wójt  s twierdza;  „Natomiast  to  zaczęło  się  od  petycji  mieszkańca  z
naszej  gminy  Grunwald,  pana  Dominika  Piątkowskiego,  który  przyszedł  do  mnie
z  taką  petycją,  z  podpisami  wielu  mieszkańców  naszej  gminy  o  zorganizowanie
zajęć fi tness.”
Druga wypowiedź:  „Powiem kilka słów, żeby to nie wyglądało tak,  że to  był mój
kolejny pomysł  na to,  żeby drugi  raz przystępować do tej  samej  uchwały.  Przyszl i
do mnie mieszkańcy gminy, zebrali  podpisy i  przynieśl i  petycję  z podpisami.”
Pan  wójt  twierdzi ł  dwukrotnie  co  najmniej,  ja  dwa  razy  znalazłem,  więcej  nie
szukałem, że petycje do urzędu wpływały.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  panie
Ryszardzie  nie  jestem  przeciwna  panu.  Żadnej  złośliwości  z  mojej  strony  nie
było,  żeby nie  odczytać uzasadnienia.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  przepraszam  pani  przewodnicząca,  ja  na  te j  sali
kilkakrotnie  przećwiczyłem  rozpatrywanie  skarg  i  wniosków  przez  poprzednią
radę,  więc jestem być może trochę wyczulony na to.  
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  proszę  państwa
czy  ktoś  z  państwa  radnych  chciałby  się  ustosunkować  do  przedstawionych
zarzutów?
Radna  –  pani  Halina  Gutowska  –  ja  chciałam  zapytać  pana  Ryszarda,  czy  tą
opłatę  podatku  od  darowizny  gmina  zapłaciła  czy  nie  zapłaciła?  Chyba  nie
zapłaci ła,  bo nie ma takiego obowiązku.
Radny – pan Ryszard Bala – pani Halino to nie  jest  is tota mojej  skargi.  Istotą
jest  to,  że  występuję  do  wójta  z  wnioskiem  o  udostępnienie  dokumentu  a  on  mi
odmawia.  On  nie  mówi,  że  tego  podatku  nie  zapłaciła  gmina,  bo  sam  o  tym  nie
wie.  On  odmawia  i  żąda  ode  mnie  wniosku  na  piśmie.  Wniosku  na  piśmie  po  to,
żebym  tą  odpowiedź  uzyskał.  To  nie  jest  is totna  w  tej  chwil i  kwestia  czy
zapłaci ła  czy nie  zapłaciła.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  wobec
powyższego  ja  proponuję,  żeby  nad  każdym  punktem  skargi  złożonej  przez  pana
Ryszarda Balę głosować czy jest  zasadna czy jest  niezasadna.  
Pierwszy punkt:
Utrudnianie  działalności  radnego  poprzez  odmowę  udostępnienia  dokumentów  na
wniosek złożony ustnie.
Kto z  radnych uważa,  że skarga w tym punkcie jest  zasadna?
Za  tym,  że  skarga  jest  zasadna  głosowało  2  radnych  (Ewa  Bawolska,  Cecylia
Lecewicz-Husar).
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  pani  przewodnicząca  gdzieś  w  tym  wszystkim
zabrakło  przedstawienia  uzasadnienia  ze  strony  Komisji  Skarg,  Wniosków  i
Petycji .  
Radna – pani Małgorzata Kamińska – radni  dostali  projekt.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kto  jest
przeciwny zasadności  tej  części  skargi?
Za  tym,  że  skarga  jest  niezasadna  głosowało  5  radnych  (radna  Halina  Gutowska,
Ewa  Ziejewska,  radny  Adam  Królikowski,  Dariusz  Nowicki,  Jerzy  Sawicki) ,
wstrzymało się od głosu 4 radnych (radna Małgorzata  Kamińska,  Iwona Stanka,
radny Arkadiusz Piasecki,  Piotr  Szewczak).
Radny Zbigniew Napłoszek nie wziął udziału w głosowaniu.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  2  osoby
głosowały,  że  skarga  zasadna,  5  osób  głosowało,  że  skarga  bezzasadna,  4  osoby
wstrzymały się.  Jednaosoba nie wzięła udziału w głosowaniu.
Kolejny punkt skargi dotyczy:
Niepublikowanie petycj i  składanych przez obywateli  na stronie internetowej.
Kto jest  za tym, że ten punkt skargi  jest  zasadny?
Za  tym,  że  ten  punkt  skargi  jest  zasadny  głosowała  1  radna  (radna  Ewa
Bawolska),  przeciw  było  7  radnych  (radna  Halina  Gutowska,  Cecylia  Lecewicz-
Husar,  Ewa  Ziejewska,  radny  Adam  Królikowski,  Dariusz  Nowicki,  Jerzy
Sawicki,  Piotr  Szewczak),  wstrzymało  się  3  radnych  (radna  Małgorzata
Kamińska,  Iwona Stanka,  radny Arkadiusz Piasecki) .
Radny Zbigniew Napłoszek nie wziął udziału w głosowaniu.
Punkt  3  skargi  dotyczy  niepublikowania  interpelacj i  i  zapytań  radnych  na  stronie
internetowej gminy i  w BIP.
Za  tym,  że  punkt  3  skargi  jest  zasadny  głosowała  1  radna  (radna  Ewa Bawolska),
przeciw  było  7  radnych  (radna  Halina  Gutowska,  Cecylia  Lecewicz,  Ewa
Ziejewska,  radny  Adam  Królikowski,  Dariusz  Nowicki,  Jerzy  Sawicki,  Piotr
Szewczak).  Wstrzymało  się  3  radnych  (radna  Małgorzata  Kamińska,  Iwona
Stanka,  radny Arkadiusz Piasecki) .
Radny Zbigniew Napłoszek nie wziął udziału w głosowaniu.
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Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  radnego  Ryszarda  Bali  na  działalność
Wójta Gminy Grunwald.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  może  pani  powiedzieć,  kiedy  uzasadnienie  do
tej  uchwały będzie gotowe?
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  nie  wiem.  W
ciągu 30 dni jestem zobligowana do przedstawienia panu odpowiedzi.  
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  8  głosami  za  (radna  Halina  Gutowska,
Cecylia  Lecewicz-Husar,  Ewa  Ziejewska,  radny  Adam  Królikowski,  Dariusz
Nowicki,  Arkadiusz  Piasecki,  Jerzy  Sawicki,  Piotr  Szewczak),  przeciwnych  nie
było,  przy 2 głosach wstrzymujących (radna Małgorzata  Kamińska,  Iwona Stanka)
– podjęła  uchwałę Nr XI/90/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi radnego Ryszarda
Bali  na działalność Wójta Gminy Grunwald.
Radna  Ewa  Bawolska  i  radny  Zbigniew  Napłoszek  nie  brali  udziału  w
głosowaniu.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 12).

Ad  pkt  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  porządku  obrad  dotyczy  sprawozdania  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa
i  Rozwoju  Gospodarczego  z  przeprowadzonej  kontrol i  dotyczącej  placów zabaw i
siłowni zewnętrznych.  
Proszę państwa temat  był przedstawiany na komisji .  
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami za,  przeciwnych nie  było,  przy 1
głosie  wstrzymującym  (radna  Małgorzata  Kamińska)  przyjęła  sprawozdanie  z
oceny stanu technicznego placów zabaw i  si łowni  zewnętrznych Komisji  Budżetu,
Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy. 

Ad  pkt  13.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  dotyczy wolnych wniosków i informacji .
Radna –  pani  Ewa Bawolska –  tak  informacyjnie  dla  wszystkich  radnych  tym co
byli  i  nie  byl i  na poniedziałkowej komisji ,  chciałam przekazać do wiadomości,  że
na komisji  został  powołany zespół  do dopracowania naszego statutu gminnego,  bo
nadal  nie  jest  on  w  wymaganej  wersji  do  zaakceptowania.  Państwo,  którzy  nie
byliście  w  poniedziałek  na  komisji  może  macie  ochotę  dołączyć  do  zespołu.  W
zespole  jest  pani  Ewa  Ziejewska,  pani  Halina  Gutowska,  pani  Cecylia  Lecewicz-
Husar,  pan Ryszard Bala i  ja.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  ja  chciałam też
państwa  poinformować,  że  wpłynęło  do  mnie  pismo  przewodniczącej  Klubu
radnych  „Rozwój  Grunwaldu”.  Oświadczenie  mówi  o  rozwiązaniu  klubu  radnych
„Rozwój  Grunwaldu”  w związku  z  tym,  że  2  osoby  złożyły  rezygnację  l iczebność
klubu  zmniejszyła  się  i  nie  spełnia  wymogów  ustawowych,  żeby  dalej  działał .
Wobec  powyższego  radna  pani  Ewa  Bawolska  poinformowała,  że  klub  zakończył
swoją działalność.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  na  początku  sesji  pan  wójt  s twierdził ,  że  jest
regulamin  udzielania  stypendiów  na  stronie  BIP.  Gdyby  pan  zechciał  wskazać  w
jakiej  zakładce?
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  interpelacje  i  zapytania  i  tam  jest  ta
informacja,  która  była  złożona  przez  pana  i  pod  spodem  będzie  odpowiedź.  Tam
są  również  dołączone  odpowiedzi  dyrektorów  z  tego  względu,  że  regulaminy
opracowane  zostały  w  szkołach,  w  których  obowiązują  te  kryter ia  przydzielania
stypendiów naukowych.
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Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  rozumiem tylko  co  ma  merytorycznie  regulamin
udzielania  stypendium  z  informacją  na  temat  interpelacji  i  zapytań.  To,  ta
informacja  powinna  zostać  udostępniona  na  podstawie  interpelacj i?  Powinna  być
udostępniona  tak,  żeby  nie  trzeba  było  przeszukiwać  wszystkich  zakładek  które
tam są.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  ale  to  jest  w  interpelacjach  i
zapytaniach.  Jest  na samym dole ta zakładka.  
Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar – panie Bala
zadawala pana odpowiedź pana sekretarza?
Radny – Pan Ryszard Bala – nie do końca.  
Radna – pani Ewa Bawolska – pan w interpelacjach zapytywał o ten regulamin?
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  to  był  wniosek  skierowany  do  wójta,  żeby
przygotował  na  dzisiejszą  sesję  informację  na temat  regulaminów,  ponieważ sesja
jest  transmitowana  czy  też  nagrywana  i  ten  obraz  wideo  dociera  do  wielu  ludzi.
Nie  wszyscy  mają  dostęp  do  BIP i  nie  wszyscy  chcą  z  tego  BIP korzystać,  bo  on
jest  tak  koślawy,  że  trudno tam cokolwiek znaleźć.  W związku z  tym sądzi łem,  że
wójt  dzisiaj  przedstawi  informację  na  temat  jak  zostały  przyznane  stypendia
uczniom szkół  podstawowych.  Odsyłanie dzisiaj  do strony BIP to jest  takie  sobie.

Ad  pkt  14.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  – interpelacje i  zapytania.
Interpelacji  nie ma.

Ad pkt  15.  Wobec  powyższego stwierdzam,  że  porządek obrad  został  wyczerpany
i  zamykam obrady XI sesji  Rady Gminy.

Protokołowała

Bronisława Warmińska

Przewodnicząca Rady Gminy

Cecylia Lecewicz-Husar
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